

P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

Pathways to Prosperity 2025 Virtual Workshop Series

Pathways to Prosperity is pleased to launch its annual Virtual Workshop Series starting in May 2025. The series will take place on the second Tuesday of each month at 1:00 PM ET. These sessions will present results from projects conducted by P2P and its partners, and discussions on current issues of wide interest. They are open to all, but registration is required.

The first workshop will take place on **Tuesday May 13 at 1:00-2:15 PM ET** and will focus on **Understanding and Addressing Changing Attitudes toward Migrants and Immigration in Canada**.

Over the past year, public attitudes toward migrants and immigration in Canada have shown a noticeable decline in favourability. This shift raises concerns about continued public support for Canada's immigration program and our ability to welcome, integrate, and benefit from the contributions that migrants make to Canadian society. This workshop will begin with a presentation of findings from a national survey conducted in March 2025, exploring Canadians' current immigration attitudes and immigration priorities. Next, it will focus on how international students have recently been demonized in Canada, and the implications of this demonization. The third presentation will discuss an initiative that is designed to promote more favourable attitudes toward migrants and recognize their many contributions to the community in which they settle.

- **Shifting Views on Canada's Immigration Policy**
Clement Nocos, The Broadbent Institute
- **Demonizing International Students in Canada**
Yvonne Su, York University
- **I Am London – A Public Awareness Campaign Celebrating Immigrants**
Huda Hussein, London & Middlesex Local Immigration Partnership

To register for this workshop on May 13, please go to:
<https://bit.ly/P2PMay13>

Stay tuned for updates on further workshops to be announced

VIRTUAL WORKSHOP SERIES



Pathways to Prosperity will be launching its monthly virtual workshop series in May 2025, to be held on the second Tuesday of each month from 1:00 – 2:15 PM ET.



**PATHWAYS TO
PROSPERITY**
Promoting Welcoming Communities in Canada

These sessions will present results from projects conducted by P2P and its partners, and discussions on current issues of wide interest.

The first workshop will take place on Tuesday May 13 at 1:00-2:15 PM ET and will focus on Understanding and Addressing Changing Attitudes toward Migrants and Immigration in Canada.

REGISTER HERE

Sharing Settlement and Integration Practices that Work

New Videos and Briefs Now Available

We are excited to announce that two new videos and briefs on promising practices in settlement and integration are now available on the P2P website. Funded by Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC), P2P's Promising Practices project highlights promising practices in immigrant settlement and integration with an empirical basis for their effectiveness. This includes video interviews of those who developed and are administering the practices, and briefs that highlight the key aspects of the practices that make them effective and innovative.

Featured Practices

GNB Mosaik

Organization: Government of New Brunswick



About the Program: GNB Mosaik is a newcomer hiring initiative launched by the Government of New Brunswick to address internal skills shortages, modernize hiring practices, and better reflect the province's growing diversity. Structured around three pillars – employment, language, and community – the program supports newcomers' successful entry into the public service and broader integration into New Brunswick communities. The employment pillar focuses on meaningful job matching that aligns closely with candidates' skills and qualifications. The language pillar offers interpretation services during interviews and onboarding, access to language training programs, and the use of automated translation technologies to support effective

HOLD THE DATE

2025

**PATHWAYS TO PROSPERITY
2025 NATIONAL CONFERENCE**



Dates:
November 24 - 26, 2025

Location:
Halifax, Nova Scotia

workplace communication. Through the community pillar, newcomers are connected to mentorship programs, social and professional networking opportunities, and local settlement agencies that provide access to essential services. To participate, candidates enroll through an online form and are sorted into skill pools from which hiring managers can select. Selected candidates participate in inclusive, culturally sensitive interviews. Those who receive job offers begin structured onboarding and post-hire support; those not immediately hired remain in the pool and continue to be actively promoted for future opportunities.

Read the
Brief

Watch the
Video

The Avenue-LearnIT2teach Project

Organization: New Language Solutions



About the Program: The Avenue-LearnIT2teach Project was developed to modernize Canadian settlement language training, address the demand for flexible course delivery (blended and online), and align closely with Canadian Language Benchmarks (CLB) and Portfolio-Based Language Assessment (PBLA). The project includes two key components: a Canada-specific learning management system (LMS), and a structured training program for instructors that is hosted on the platform. The LMS provides language training organizations serving newcomers with a virtual classroom environment, an extensive catalogue of pre-made, CLB-aligned language learning modules, and an electronic portfolio for the efficient collection, storage, and assessment of learner assignments. It is fully integrated with Tutela, IRCC's national repository for settlement language resources, enabling seamless content sharing. Instructors can use Avenue content to

FOLLOW US

Join us on Bluesky as we share insights, updates, and connect with those working in the area of newcomer settlement and integration. Follow us for a closer look into P2P and partner activities and stay updated on the latest products and events.



create tailored courses adapted to their regional contexts and the needs of their learners. The structured training program teaches instructors how to effectively use the platform. Instructors' professional development is further supported through a live help chat, webinars, blogs, podcasts, newsletters and a national teacher discussion forum.

[Read the Brief](#)

[Watch the Video](#)

Sharing Settlement and Integration Practices that Work



New Videos and Briefs Now Available



PATHWAYS TO PROSPERITY
Promoting Welcoming Communities in Canada



Share This Email



Share This Email



Share This Email



VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ
Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

Numéro :
mai 2025

LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

Série d'ateliers virtuels 2025 de Voies vers la prospérité

Voies vers la prospérité a le plaisir d'annoncer le lancement de sa série d'ateliers virtuels annuels à partir de mai 2025. La série aura lieu le deuxième mardi de chaque mois à 13h00 (HE). Ces séances présenteront les résultats des projets menés par VVP et ses partenaires, ainsi que des discussions sur des questions d'actualité suscitant un large intérêt. Elles sont ouvertes à tous, mais l'inscription est obligatoire.

Le premier atelier aura lieu le **mardi 13 mai, de 13h00 à 14h15 (HE)**, et portera sur **La compréhension et la gestion de l'évolution des attitudes à l'égard des migrants et de l'immigration au Canada.**

Au cours de la dernière année, l'attitude du public envers les migrants et l'immigration au Canada s'est nettement détériorée. Ce changement soulève des inquiétudes quant au soutien continu du public à l'égard du programme d'immigration du Canada et à notre capacité d'accueillir et d'intégrer les migrants et de tirer parti de leur contribution à la société canadienne. Cet atelier débutera par la présentation des résultats d'un sondage national mené en mars 2025, qui explore les attitudes actuelles des Canadiens à l'égard de l'immigration et leurs priorités en matière d'immigration. Il se penchera ensuite sur la diabolisation récente des étudiants étrangers au Canada et sur les implications de cette diabolisation. La troisième présentation portera sur une initiative visant à promouvoir des attitudes plus favorables envers les migrants et à reconnaître leurs nombreuses contributions à la communauté dans laquelle ils s'installent.

- **Changements de vision concernant la politique d'immigration du Canada**

Clement Nocos, Institut Broadbent

- **Diabolisation des étudiants étrangers au Canada**

Yvonne Su, Université York

- **I Am London – Une campagne de sensibilisation du public célébrant les immigrants**

Huda Hussein, Partenariat local pour l'immigration de London et Middlesex

Pour s'inscrire à cet atelier du 13 mai, veuillez suivre ce lien :

<https://bit.ly/P2PMay13>

Restez à l'écoute pour les nouvelles concernant de prochains ateliers qui seront annoncés bientôt.

Partager des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent

Nouvelles vidéos et dossiers d'information

SÉRIE D'ATELIERS EN LIGNE



Voies vers la prospérité lancera sa Série d'ateliers virtuels mensuels en mai 2025, les deuxièmes mardis de chaque mois de 13h00 à 14h15 (HE).



**VOIES VERS LA
PROSPÉRITÉ**

Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

Ces sessions présenteront les résultats de projets menés par VVP et ses partenaires, ainsi que des discussions sur des questions d'actualité d'intérêt général.

Le premier atelier aura lieu le mardi 13 mai, de 13h00 à 14h15 (HE), et portera sur La compréhension et la gestion de l'évolution des attitudes à l'égard des migrants et de l'immigration au Canada.

INSCRIVEZ-VOUS ICI

maintenant disponibles

Nous sommes heureux d'annoncer que deux nouvelles vidéos accompagnées de leurs dossiers d'information sont maintenant disponibles sur le site web de VVP. Financé par Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC), le projet Pratiques exemplaires de VVP met en lumière des pratiques en matière d'établissement et d'intégration des immigrants, dont l'efficacité a été démontrée de manière empirique. Ce projet comprend des interviews vidéo de ceux qui ont développé et administrent les pratiques, ainsi que des dossiers qui mettent en évidence les aspects clés des pratiques qui les rendent efficaces et novatrices.

Pratiques mises en lumière

GNB Mosaïk

Organisation : Gouvernement du Nouveau-Brunswick



À propos du programme : GNB Mosaïk est une initiative d'embauche de nouveaux arrivants lancée par le gouvernement du Nouveau-Brunswick afin de combler les pénuries de main-d'œuvre qualifiée au sein de la fonction publique, de moderniser les pratiques d'embauche et de mieux refléter la diversité croissante de la province. Articulé autour de trois piliers – l'emploi, la langue et la communauté –, le programme aide les nouveaux arrivants à intégrer avec succès la fonction publique et, plus largement, les communautés du Nouveau-Brunswick. Le pilier « emploi » met l'accent sur le jumelage de candidats à des emplois valorisants qui correspondent étroitement à leurs compétences et à leurs qualifications. Le pilier « langue » offre des services d'interprétation pendant les entretiens et l'entrée en fonction, l'accès à des programmes de formation linguistique et l'utilisation de technologies de traduction automatique pour favoriser une communication efficace sur le lieu de travail. Grâce au pilier « communauté », les nouveaux arrivants sont mis en relation avec des programmes de mentorat, des opportunités de réseautage social et professionnel, ainsi que des organismes

À INSCRIRE À VOS AGENDAS

2025

CONFÉRENCE NATIONALE 2025 DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ



Dates :
24 - 26 novembre 2025

Lieu :
Halifax,
Nouvelle-Écosse

d'aide à l'établissement locaux qui leur donnent accès à des services essentiels. Pour participer, les candidats s'inscrivent via un formulaire en ligne et sont classés dans des bassins de compétences parmi lesquels les responsables du recrutement peuvent faire leur choix. Les candidats sélectionnés participent à des entretiens inclusifs et adaptés à leur culture. Ceux qui reçoivent une offre d'emploi bénéficient d'un accompagnement structuré durant l'entrée en fonction et après l'embauche ; ceux qui ne sont pas immédiatement embauchés restent dans le bassin et continuent à être activement promus pour de futures opportunités.

Lire le
dossier

Regarder la
vidéo

Projet Avenue-LearnIT2teach

Organisation : New Language Solutions



À propos du programme : Le projet Avenue-LearnIT2teach a été développé pour moderniser la formation linguistique offerte aux nouveaux arrivants au Canada, répondre à la demande pour des cours flexibles (hybrides et en ligne) et s'aligner étroitement sur les Niveaux de compétence linguistique canadiens (NCLC) et l'Évaluation linguistique basée sur le portfolio (ELBP). Le projet comprend deux volets principaux : un système de gestion de l'apprentissage (SGA) spécifique au Canada et un programme de formation structuré pour les enseignants hébergé sur la plateforme. Le SGA offre aux organismes de formation linguistique qui accueillent les nouveaux arrivants un environnement de classe virtuelle, un catalogue complet de modules d'apprentissage linguistique préétablis et alignés sur les NCLC, ainsi qu'un portfolio électronique pour la collecte, le

SUIVEZ NOUS



Joignez-vous à nous sur Bluesky alors que nous partageons des idées, des mises à jour et que nous établissons des liens avec ceux qui travaillent dans le domaine de l'établissement et de l'intégration des nouveaux arrivants. Suivez-nous pour une vue plus approfondie des activités VVP et des partenaires, et restez informé(e) sur les derniers produits et événements.



Bluesky

stockage et l'évaluation efficaces des travaux des apprenants. Il est entièrement intégré à Tutela, le répertoire national de ressources linguistiques pour l'établissement d'IRCC, ce qui permet un partage transparent du contenu. Les formateurs peuvent utiliser le contenu d'Avenue pour créer des cours sur mesure adaptés à leur contexte régional et aux besoins de leurs apprenants. Le programme de formation structuré enseigne aux formateurs comment utiliser efficacement la plateforme. Le perfectionnement professionnel des formateurs est en outre soutenu par un service d'aide en direct, des webinaires, des blogs, des ballados, des bulletins d'information et un forum de discussion national pour les enseignants.

Lire le dossier

Regarder la vidéo

Partager des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent




Nouvelles vidéos et dossiers d'information maintenant disponibles



VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ
Promouvoir des communautés accueillantes au Canada.

 Partager cet e-mail

 Partager cet e-mail

 Partager cet e-mail

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:

Financé par :



Immigration, Refugees and Citizenship Canada

Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

[Unsubscribe](#) | [Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)



Try email marketing for free today!